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Pastorul, învățătorul și autorul Dr. Adrian 

Rogers a făcut cunoscută dragostea 

lui Isus Hristos oamenilor din lumea 

întreagă și a infl uențat nenumărate vieți 

prezentând adevărul biblic profund cu 

o așa simplitate încât un copil de 5 ani 

îl poate înțelege și totuși continuând să 

vorbească inimii unui adult de 50 de ani.

Dragostea de Mare Preț (Love Worth Finding) 

a luat fi ință în 1987 ca lucrarea de misiune 

prin radio și televiziune a Dr. Adrian Rogers 

și rămâne sursa exclusivă de transmitere a 

tuturor învățăturilor lui astăzi. Conectându-i 

pe alții cu înțelepciunea lui biblică, simplu 

rostită și neschimbătoare, prin resurse precum 

cărți, materiale video și înregistrări audio, 

conținut digital și alte mijloace media, căutăm 

nu doar să le oferim speranța lui Isus celor 

care nu sunt creștini, ci și să-i încurajăm și să-i 

consolidăm în credință pe creștinii practicanți.
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Dumnezeu te poate folosi cu  
ceea ce ai, acolo unde ești. Și El îți 

va purta de grijă fiecărei nevoi.

D R .  A D R I A N  R O G E R S

ADEVĂRUL CE MERITĂ ÎMPĂRTĂȘIT

Împlinind ultimele cuvinte pe care ni le-a 
lăsat ca învățătură Domnul Isus în Matei 

28:19, colecțiile Adevărul ce Merită Împărtășit 
ale organizației Dragostea de Mare Preț 
sunt destinate pentru a fi folosite atât în 

creșterea ta personală cât și, mai important, în 
misiunea ta de a ”merge și a face ucenici...”

Această broșură conține mesajul pastorului Adrian 
Rogers Rugăciunea Cu Putere (#1692), disponibil în 

limba engleză online accesând linkul de mai jos:

lwf.org /products/ how-to-pray-for-our- 
daily-bread-1692

lwf.org /products/the-school-of-prayer-series

https://www.lwf.org/products/how-to-pray-for-our-daily-bread-1692
https://www.lwf.org/products/the-school-of-prayer-series
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Rugăciunea cu putere

Să ne rugăm cu putere! Pentru un creștin, nu 
există pe lume un subiect mai important decât să 
învețe cum să se roage- nu doar să învețe cum să 
se roage, ci să se roage cu putere, în Duhul, pentru 
ca rugăciunile noastre să primească răspuns. 
Ca și creștini, trebuie să înțelegem că nu există 
nimic care să se afle dincolo de raza de acțiune a 
rugăciunii cu excepția a ceea ce se află în afara voii 
lui Dumnezeu. Rugăciunea face orice Dumnezeu 
poate face, iar Dumnezeu poate face orice!

Iată ce spunea Domnul nostru despre 
rugăciune:

Iată dar cum trebuie să vă rugaţi: ‘Tatăl 
nostru care eşti în ceruri! Sfinţească-se 
Numele Tău; vie Împărăţia Ta; facă-se voia 
Ta, precum în cer şi pe pământ. Pâinea 
noastră cea de toate zilele dă-ne-o nouă 
astăzi şi ne iartă nouă greşelile noastre, 
precum şi noi iertăm greşiţilor noştri şi nu 
ne duce în ispită, ci izbăveşte-ne de cel rău. 
Căci a Ta este împărăţia şi puterea şi slava 
în veci. Amin!’ (Matei 6:9-13).

Aici, Domnul nostru ne arată cum să ne rugăm. 
Luați aminte, El nu a spus: ”Rugați-vă această 
rugăciune”. El a spus: ”Iată cum trebuie să vă 
rugați”. Nu este o rugăciune simplă de repetat 
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pe negândite. Câteodată, la vreo adunare publică 
civică, cineva spune: ”Acum să ne ridicăm cu toții 
și să spunem Rugăciunea Domnească”. Nu este 
neapărat potrivit. În primul rând, e posibil ca mulți 
dintre acești oameni să nu fie nici măcar creștini: 
așa că ei nu au vreun drept real, cum vom vedea 
în câteva momente, să Îl numească pe Dumnezeu 
Tatăl lor. În al doilea rând, nu ne ridicăm pur și 
simplu și spunem o rugăciune. Rugăciunile nu sunt 
pentru a fi recitate; ele sunt menite să fie rugăciuni. 
Poate întrebi: ”Care este diferența?”

Să presupunem că aș veni în casa ta, m-aș 
așeza în sufrageria ta, iar tu mi-ai spune: ”Spune o 
conversație”. Ar fi o prostie. Rugăciunea înseamnă 
a vorbi cu Dumnezeu; nu doar repetarea unor 
cuvinte. Isus a spus că nu trebuie să ne rugăm 
repetând cuvinte în zadar. Cheia este în Matei 6:9 
care spune: ”Iată, dar, cum trebuie să vă rugați”. 
Acesta este un ghid care ne arată cum să ne rugăm. 
Rugați-vă astfel!

Mărturisesc că sunt uneori momente când 
cuvintele acestei rugăciuni se potrivesc perfect cu 
nevoia mea.

Atunci vreau să repet cuvânt cu cuvânt ceea 
ce Domnul nostru ne-a învățat aici. Nu repet pur 
și simplu cuvinte, ci mă rog din inimă mărețului 
nostru Dumnezeu folosindu-I cuvintele. Pentru 
mulți creștini, eșecul major al vieții este eșecul în a 
învăța cum să se roage. Nu există păcat în viața ta 
pe care rugăciunea potrivită să nu îl poată evita. Nu 
există nicio nevoie în viața ta pe care rugăciunea 
potrivită să nu o împlinească. De aceea subliniem 
că nu există nimic în afara granițelor rugăciunii cu 
excepția a ceea ce există în afara voii lui Dumnezeu. 
Ce nesăbuiți suntem dacă nu învățăm cum să ne 
rugăm! Prin urmare, este foarte important să 
privim la rugăciunea model pe care ne-a lăsat-o 



3

Domnul nostru în Matei 6:9-13. Aici ne spune El 
cum să ne rugăm.
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Persoanele rugăciunii

Matei 6:9 spune: ” Iată dar cum trebuie să vă 
rugaţi: ‘Tatăl nostru care eşti în ceruri! Sfinţească-
se Numele Tău”. Persoanele din această rugăciune 
sunt un copil și Tatăl său. Venim la Dumnezeu și Îi 
vorbim ca Tatălui nostru. Este foarte important să 
înțelegem aceasta pentru că rugăciunea autentică, 
cu putere- rugăciunea care învinge- este pentru 
copiii lui Dumnezeu.

Ați putea spune că acest lucru este de la sine 
înțeles deoarece toți sunt copii ai lui Dumnezeu. 
Nu, nu sunt! Nu toți sunt copii ai lui Dumnezeu. 
Isus le-a spus fariseilor nemântuiți: ” Voi aveţi de 
tată pe diavolul şi vreţi să împliniţi poftele tatălui 
vostru…”(Ioan 8:44a).

Care sunt adevărații copii ai lui Dumnezeu? 
Biblia relatează, în primul capitol din Ioan, referitor 
la Domnul Isus: ”Dar tuturor celor ce L-au primit, 
adică celor ce cred în Numele Lui, le-a dat dreptul 
să se facă copii ai lui Dumnezeu” (Ioan 1:12). Așa 
că nu toți sunt copii ai lui Dumnezeu, ci doar 
credincioșii! Adesea, auzim oamenii vorbind de 
paternitatea universală a lui Dumnezeu și de frăția 
universală a omului. Nu este corect. Dumnezeu 
nu este, în mod universal, Tatăl tuturor și nu toți 
oamenii sunt  în mod necesar frați.

Putem fi frați în umanitate, dar spiritual nu 
suntem frați până când nu ne naștem în familia 
lui Dumnezeu și avem un Tată comun. Dumnezeu 
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devine Tatăl nostru când ne naștem în familia 
lui Dumnezeu. Unii pot obiecta că, de vreme ce 
Dumnezeu ne-a creat, El este Tatăl nostru al 
tuturor. Ei bine, de asemenea, Dumnezeu a creat 
șobolani, gândaci, șorecari și șerpi cu clopoței. El 
nu este Tatăl lor! Nu, el nu devine Tată prin actul 
creației; El devine Tată prin nașterea din nou.

Astfel, primul lucru la care să te gândești dacă 
vrei ca rugăciunile tale să capete răspuns și să fie 
cu putere este să devii copil al lui Dumnezeu. Iar 
pentru a fi copil al lui Dumnezeu, trebuie să-L 
primești pe Domnul Isus Hristos ca Mântuitor 
personal. Ai făcut asta? Trăiește Hristos în inima 
ta? Dacă da, ești pregătit să te rogi. Când poți 
spune ”Tată”, vei vedea cât de ușor este să te rogi. 

Nu trebuie să fii un 
Shakespeare amator pentru 
a te ruga în engleza veche, 
în termeni alambicați sau 

în metru poetic. Pur și 
simplu, poți să te rogi lui 

Dumnezeu din inimă. 

Uneori cer oamenilor să se roage, iar aceștia 
spun: ”O, îmi pare rău, nu pot să mă rog”. Oamenii 
aceștia se declară creștini! De ce nu se pot ruga. 
Cu siguranță, pot vorbi cu un tată pământesc. Dacă 
cineva poate vorbi cu un tată pământesc,  poate, 
de asemenea, vorbi cu Tatăl său ceresc. Nu trebuie 
să fii un Shakespeare amator pentru a te ruga în 
engleza veche, în termeni alambicați sau în metru 

Nu trebuie să fii un 
Shakespeare amator pentru 
a te ruga în engleza veche, 
în termeni alambicați sau 

în metru poetic. Pur și 
simplu, poți să te rogi lui 

Dumnezeu din inimă. 
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poetic. Pur și simplu, poți să te rogi lui Dumnezeu 
din inimă. Acesta este modul în care un copil 
vorbește tatălui său. 

Să presupunem că, atunci când copiii mei erau 
acasă, fiica mea ar fi venit la mine și mi-ar fi spus: 
”Slavă ție, pastore eminent. Bun venit ție acasă din 
călătoria-ți. Ați binevoi să îi oferiți celei de-a doua 
fiice a dvs, Janice, ceva bani ca să călătorească către 
aceea farmacie și să-și procure niște cosmetice 
pentru a-și împodobi fața? ” Ar fi fost ridicol, nu-i 
așa?

Acesta este scenariul care s-ar fi petrecut, 
cel mai sigur: ”Tăticule, te iubesc. E așa bine să fii 
acasă. Tăticule, am nevoie de niște bani. Am nevoie 
să iau câteva lucruri de la farmacie”. Mi-ar fi vorbit 
din inimă pentru că sunt tatăl ei. Asta nu înseamnă 
că ar fi fost nerespectuoasă cu mine. Aceasta nu 
înseamnă nici că trebuie să fim ireverențioși față 
de Dumnezeu. Îi putem vorbi lui Dumnezeu chiar 
din inimă și îi putem spune: ”Tată”.

Galateni 4:6 spune: ”Şi pentru că sunteţi fii, 
Dumnezeu ne-a trimis în inimă Duhul Fiului Său, 
care strigă: Ava!, adică Tată!”. Cuvântul abba este 
un cuvânt aramaic, un diminutiv. Cea mai fidelă 
traducere este ”tăticule”.

Te-ai gândit vreodată să-L numești pe mărețul 
Dumnezeu- pe Cel care a săpat mările, a înălțat 
munții, a presărat stelele și care conduce acest 
măreț univers- te-ai gândit vreodată să-L numești 
”Tăticule”? Ar fi asta ireverențios? Nu.

Dacă ai fost născut în familia lui Dumnezeu, 
Duhul Lui strigă ”Ava Tată” în inima ta. Spiritual 
vorbind, tu poți să-I sari pe genunchi, poți să-ți pui 
mâinile în jurul gâtului Său și să vorbești cu El așa 
cum ai face-o cu tatăl tău pământesc.  

Unii oameni cred că trebuie să te rogi prin 
intermediul unui preot sau al unui sfânt. Ei ilustrează 
aceasta prin exemplul vorbirii cu Președintele. Ei 
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spun că nu ai merge direct la Președinte; ai merge 
la senatorul sau parlamentarul care te reprezintă. 
Apoi, el ar merge la Președinte pentru tine. 
Folosindu-se de acest scenariu, ei presupun că nu 
poți merge direct la Dumnezeu, dar poți merge la 
preot sau la un sfânt care apoi merge la Dumnezeu 
pentru tine.

Ei bine, prietenul meu, eu nu merg printr-un 
deputat dacă Președintele este tăticul meu. Nu 
îi voi spune: ”Domnule deputat, îi vei spune ceva 
tatălui din partea mea”? Nu, dacă Președintele este 
tatăl meu. 

Aș vrea să știi că poți merge direct la Dumnezeu, 
Tatăl tău, dacă ești născut din nou prin credința în 
Domnul Isus Hristos. 
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Scopul rugăciunii

Matei 6:10 spune: ”… vie Împărăţia Ta; facă-se voia 
Ta, precum în cer şi pe pământ”. Rugăciunea are 
un scop și numai unul, iar acela este ca voia lui 
Dumnezeu să se facă.

Rugăciunea nu este un exercițiu prin care 
forțăm voia lui Dumnezeu și o facem să se 
potrivească voinței noastre. Prea mulți oameni 
împărtășesc concepția că rugăciunea înseamnă 
a-L convinge pe Dumnezeu să facă ceva ce în mod 
normal nu ar vrea să facă. Aceasta nu este adevărat.

Rugăciunea presupune căutarea voii lui 
Dumnezeu și împlinirea ei. Rugăciunea este 
modalitatea prin care voia lui Dumnezeu este 
împlinită pe pământ.  

Rugăciunea presupune 
căutarea voii lui Dumnezeu 
și împlinirea ei. Rugăciunea 
este modalitatea prin care 

voia lui Dumnezeu este 
împlinită pe pământ.   
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Unii spun: ”Știam eu că există o chichiță cu 
privire la rugăciune. Tot ceea ce reușesc să obțin 
este voia lui Dumnezeu. Eu nu-mi doresc voia lui 
Dumnezeu dacă nu primesc ceea ce vreau”. Dacă 
gândești în felul acesta, dă-mi voie să-ți spun că 
Dumnezeu dorește pentru tine ceea ce tu ai vrea 
pentru tine dacă ai fi suficient de înțelept să-ți 
dorești.

Voia lui Dumnezeu este cea mai bună pentru 
tine. Voia lui Dumnezeu nu este ceva ce trebuie să 
faci. Voia lui Dumnezeu este ceva ce ajungi să faci.

Dumnezeu te iubește atât de mult. ”Nu 
lipseşte de niciun bine pe cei ce duc o viaţă 
fără prihană” (Psalmul 84:11). Dumnezeu dorește 
să te binecuvânteze. Dumnezeu tânjește să te 
binecuvânteze. Trebuie să ajungi în starea în care 
să poți cunoaște voia lui Dumnezeu.

Rugăciunea eficientă înseamnă să afli voia 
lui Dumnezeu și să te aliniezi ei. Nu ești îngrădit 
de voia lui Dumnezeu; ești eliberat de voia lui 
Dumnezeu. 

Biblia spune: ”Îndrăzneala pe care o avem la El 
este că, dacă cerem ceva după voia Lui, ne ascultă” 
(1 Ioan 5:14). Trebuie să ne rugăm potrivit voii lui 
Dumnezeu. 

În Scriptură, sunt câteva lucruri care ne spun 
clar voia lui Dumnezeu. De exemplu, Biblia spune 
că Domnul dorește ca ”… niciunul să nu piară…” 
(2 Petru 3:9). De asemenea, când cineva este 
mântuit, Dumnezeu dorește ca acea persoană să se 
sfințească. Biblia spune: ”Voia lui Dumnezeu este 
sfinţirea voastră…” (1 Tesaloniceni 4:3).

În timp ce cunoaștem faptul că anumite lucruri 
sunt voia lui Dumnezeu, în alte privințe trebuie 
să căutăm voia Lui. Să te muți în alt oraș pentru 
a accepta acea slujbă nouă… să-ți vinzi casa… să 
mergi la facultatea aceasta sau la cealaltă… să te 
căsătorești cu acest bărbat sau cu acea doamnă? În 
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toate lucrurile, dacă vom căuta voia lui Dumnezeu, 
vom ajunge să cunoaștem voia lui Dumnezeu. Dar 
cum putem cunoaște voia lui Dumnezeu? Isus a 
spus: ”Dacă rămâneţi în Mine şi dacă rămân în 
voi cuvintele Mele, cereţi orice veţi vrea şi vi se 
va da” (Ioan 15:7). A rămâne înseamnă a te sprijini 
pe Isus moment de moment- să privești la Isus și 
să depinzi de Isus. De asemenea, înseamnă că vom 
citi zilnic Cuvântull lui Dumnezeu, permițându-i 
să se mute de pe paginile scrise în inimile noastre. 
Apoi, Duhul Sfânt ne va arăta cum și ce să ne rugăm. 
Aceasta este ceea ce Biblia numește rugăciunea în 
Duhul.  

Vedeți, Duhul Sfânt ne ajută să ne rugăm. 
Ne rugăm Tatălui, prin Fiul și în Duhul. Dacă ne 
supunem Duhului lui Dumnezeu și rămânem în 
Hristos, atunci Cuvântul Lui locuiește în noi.

Prin urmare, ne putem ruga pentru orice vrem. 
Pentru că, ciudat și minunat, ceea ce ne dorim 
acum este ceea ce El dorește pentru că acum 
avem gândul lui Hristos. Pe măsură ce ne rugăm, 
începem să gândim ca Hristos. 

Una dintre cele mai dulci lecții pe care le-am 
învățat vreodată despre rugăciune este aceasta: 
rugăciunea care ajunge în cer este rugăciunea 
care pornește din cer. Noi doar închidem circuitul. 
Dumnezeu pune ceva pe inima noastră pentru care 
să ne rugăm; noi ne rugăm; și se întoarce înapoi în 
cer.

Rugăciunea înseamnă că Duhul Sfânt găsește 
o dorință în inima Tatălui, o pune în inima noastră, 
iar după acea o trimite înapoi către ceruri prin 
puterea crucii. Nu este minunat?

Deci, care este scopul rugăciunii? ”Vie împărăția 
Ta, facă-se voia Ta”. Noi trebuie să căutăm voia lui 
Dumnezeu în toate rugăciunile noastre. Aceasta 
nu înseamnă mai puține binecuvântări pentru noi; 
presupune mai multe binecuvântări.  
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Beneficiile rugăciunii

Matei 6:11 spune: ” Pâinea noastră cea de toate 
zilele dă-ne-o nouă astăzi”. Domnul ne spune 
că El ne va împlini nevoile într-un mod foarte 
practic. 

Unul dintre cele mai mărețe versete ale Bibliei 
este: ”Dumnezeul meu să îngrijească de toate 
trebuinţele voastre, după bogăţia Sa, în slavă, în 
Isus Hristos” (Filipeni 4:19). Nu spune: ”Dumnezeu 
va îngriji de toate dorințele voastre”, pentru că 
uneori vrem lucruri de care nu avem nevoie. Alteori 
avem nevoie de lucruri pe care nu le dorim. Tatăl 
meu obișnuia să spună: ”Ai nevoie de o corecție”. 
Avea dreptate. Aveam nevoie, dar nu o doream.

Dumnezeu va îngriji de toate nevoile noastre 
și, mai mult, după bogăția Sa. Observați că Filipeni 
4:19 nu spune din bogăția Sa. Un milionar îți poate 
da zece dolari din bogăția sa, dar aceasta nu este 
neapărat potrivit cu bogăția Lui.

E-adevărat, avem multe trebuințe. Acesta este 
motivul pentru care am avut grijă, la început, să 
vă precizez că aceasta nu este o rugăciune care să 
fie repetată mecanic. Este o rugăciune model. Isus 
nu a spus: ”Rugați-vă această rugăciune”. El a spus: 
”Iată cum trebuie să vă rugați”.

Dacă ai nevoie de pâine, cere-I lui Dumnezeu 
o pâine. Dacă ai nevoie de o slujbă, cere-I o slujbă. 
Dacă ai nevoie de o casă, cere-I o casă. Lasă-L pe 
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Duhul Sfânt să îți arate ce să ceri și apoi roagă-te în 
Duhul ca nevoile tale să fie împlinite.

Sunt convins că mulți creștini nu au nevoile 
împlinite- când Dumnezeu dorește să împlinească 
acele nevoi- pentru că se înșeală pe ei înșiși eșuând 
în a se ruga. În Iacov 4:2, citim că ”…nu aveți, pentru 
că nu cereți”.

Când eram la facultate, păstoream o bisericuță 
de sat în Florida, pe partea Atlanticului, lângă 
Indian River. Acolo este un loc frumos unde cresc 
cele mai bune citrice din lume.

Sunt convins că mulți creștini 
nu au nevoile împlinite- 
când Dumnezeu dorește 

să împlinească acele nevoi- 
pentru că se înșeală pe ei 
înșiși eșuând în a se ruga.   

Când mă pregăteam să mă întorc la facultate, 
am coborât și m-am întâlnit cu unul dintre diaconi. 
Avea două plase de pânză pline de portocale, 
grapefruit și mandarine.

A zis: ”Adrian, acestea sunt pentru tine”.
”Dar”, am spus eu, ”nu pot să mănânc toate 

aceste portocale; se vor strica”. El a spus: ”Ia-le cu 
tine la facultate și dăruiește-le”.

Așa că le-am pus în portbagajul mașinii, am 
condus înapoi la facultate și le-am pus într-un 
dulap. O zi sau două mai târziu, îmi luam prânzul 
și mă uitam la curtea din spate, când am văzut un 
băiețel furișându-se prin zonă. Nu și-a dat seama 
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că îl urmăream, așa că am hotărât să aflu ce punea 
la cale. Am văzut că intenționa să fure o portocală 
dintr-un pom din grădina mea din spate. Pomul 
acela era ceea ce noi numim portocal acru cu 
fructe ornamentale. A cules una și a fugit.

Nu aveam bani în plus în acele zile, dar 
chiar cred că aș fi dat un dolar să-l văd pe acest 
băiețel când mușcă prima data din acea portocală 
amară.  

Dar iată ironia acestui exemplu.
Dacă micuțul ar fi venit numai și ar fi ciocănit la 

ușă, zicându-mi: ”Domnule, pot să iau și eu una din 
acele portocale?”, i-aș fi spus: ”Nu, fiule, nu poți. 
Dar dacă vii aici, te voi încărca de portocale”. Aveam 
portocale pe care îmi doream să le dăruiesc. Iată la 
ce se referă Biblia când spune  ”nu avem pentru că 
nu cerem”.

Cred că în una din zile, când vom fi în cer, 
Domnul ne va duce în fața unui dulap mare, va 
deschide ușa și va spune: ”Uită-te înăuntru. Vezi 
toate acele lucruri? Acelea erau ale tale. Erau 
beneficiile pe care le păstrasem pentru tine, dar 
tu ai vrut portocalele acre ale diavolului și asta ai 
primit”. Nu ai avut pentru că nu ai cerut. 
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Pocăința în rugăciune

Câteodată nu primim răspuns la rugăciune pentru 
că nu ne rugăm lui Dumnezeu ca unui Tată. Nu 
am fost niciodată mântuiți. Câteodată nu primim 
răspuns la rugăciune pentru că nu ne rugăm în 
voia lui Dumnezeu. Nu spunem: ”Vie împărăția 
Ta; facă-se voia Ta”. În loc de aceasta, spunem: 
”Vie împărăția mea și facă-se voia mea”. Alteori nu 
primim răspuns la rugăciuni pentru că nu cerem. 
Pur și simplu nu spunem: ”Tată, dă-mi ceea ce am 
nevoie”.

Apoi, câteodată nu ni se răspunde la rugăciuni 
pentru că există păcat nemărturisit, fără pocăință 
în viața noastră. Matei 6:12 spune: ”… şi ne iartă 
nouă greşelile noastre, precum şi noi iertăm 
greşiţilor noştri ”. În timp ce noi cerem ceea ce 
avem nevoie, trebuie să ne gândim că un lucru de 
care avem nevoie cu siguranță este iertarea.

Vreau să vă prezint două promisiuni cu privire 
la rugăciune. Iat-o pe prima: ”Dacă aş fi cugetat 
lucruri nelegiuite în inima mea, nu m-ar fi 
ascultat Domnul” (Psalmul 66:18). Iar a doua este:

Nu, mâna Domnului nu este prea scurtă ca 
să mântuiască, nici urechea Lui prea tare 
ca să audă, ci nelegiuirile voastre pun un 
zid de despărţire între voi şi Dumnezeul 
vostru; păcatele voastre vă ascund Faţa 
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Lui şi-L împiedică să v-asculte! (Isaia 
59:1-2).

Observați că versetul nu spune că El nu poate 
să audă; ci păcatul a intervenit între tine și un 
Dumnezeu Sfânt. Astfel, dacă păstrăm păcate în 
inimile noastre, Domnul nu ne va auzi.

Scriptura nu spune că, dacă ai păcătuit, 
Domnul nu te va auzi. Dacă acesta ar fi fost cazul, 
El nu ne-ar auzi pe niciunul dintre noi pentru 
că știm ce spune Cuvântul lui Dumnezeu despre 
noi: ”Căci toţi au păcătuit şi sunt lipsiţi de slava 
lui Dumnezeu”(Romani 3:23). 1 Ioan 1:8 spune, 
de asemenea: ”Dacă zicem că n-avem păcat, 
ne înşelăm singuri şi adevărul nu este în noi”. 
Dumnezeu ne spune că dacă păstrăm lucruri 
nelegiuite în inimile noastre, atunci El nu ne va 
auzi. Ce înseamnă aceasta?

Câteodată nu ni se răspunde 
la rugăciuni pentru că există 

păcat nemărturisit, fără 
pocăință în viața noastră.   

Să presupunem că ești un creștin obișnuit care 
își spune: ”Ei bine, nimeni nu este perfect. Oricine 
are păcat în viața lui, așa că acesta este al meu”. 
Ai un micuț păcat preferat. Poate fi o ranchiună, 
o atitudine sau un obicei. Nu există pocăință 
și întristare pentru acel păcat, ci mai degrabă 
apreciere pentru el. Să presupunem că vii înaintea 
lui Dumnezeu să te rogi. Spui: ”Doamne, Tu știi că-
mi este bolnav copilul, și vreau ca Tu să-l vindeci”. 
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Crezi că Dumnezeu îți va auzi rugăciunea? Nu, el 
nu poate să-ți asculte rugăciunea!

Nu este vorba doar de faptul că ai păcătuit, ci și 
de faptul că prețuiești acel păcat. Dacă ar face ceea 
ce Îi ceri, El te-ar încuraja să păcătuiești. El nu poate 
să facă ce Îi ceri. Trebuie să rezolvi cu păcatul tău 
prima dată. Trebuie să te pocăiești de el. Trebuie 
să scoți acel păcat afară din inima ta, afară din viața 
ta. Și singurul mod în care îl poți scoate afară este 
să vii la Domnul și să Îi ceri iertare. Biblia spune în 
1 Ioan 1:9: ”Dacă ne mărturisim păcatele, El este 
credincios şi drept ca să ne ierte păcatele şi să ne 
curăţească de orice nelegiuire”.  Dacă te rogi cu 
păcat neiertat în inima și viața ta, îți răcești gura de 
pomană!  Rugăciunile nu-ți trec dincolo de tavan.

De asemenea, adu-ți aminte că Dumnezeu ne 
iartă în măsura în care și noi îi iertăm pe alții. Cum 
îi ierți pe cei care păcătuiesc împotriva ta?

Poate spui: ”Ei bine, n-am de gând s-o iert”. 
Dumnezeu spune: ”N-am de gând să te iert nici 
eu”. Apoi, tu spui: ”Bine, dacă așa stau lucrurile, o 
voi ierta, dar nu mai vreau să am de-a face cu ea”. 
Dumnezeu spune: ”În regulă, te iert, dar nici Eu nu 
mai vreau deloc să am de-a face cu tine”. 

Înțelegeți acum, noi ne rugăm condiționat. Noi 
spunem: ”Doamne, Tu iartă-mă pe mine în același 
fel în care eu îi iert pe alții”.

Am auzit despre o fetiță care era mânioasă pe 
mama ei. Într-o seară, mama a pus-o la culcare și 
i-a spus să-și spună rugăciunea înainte de a adormi. 
Fetița s-a așezat pe genunchi și s-a rugat pentru 
frații și surorile ei, pentru tati, mătuși, unchi, etc. 
Apoi, a încheiat și a spus: ”Amin”. S-a uitat în sus 
la mama ei și a spus: ”Cred că ai observat că tu 
nu ai fost în rugăciunea mea”. Ei bine, acest fel 
de rugăciune nu este rugăciunea care primește 
răspuns.
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Vreau să te întreb sincer dacă ai păcat 
nemărturisit în inima ta chiar acum. Poate fi mare, 
poate fi mic; dar dacă este păcat în viața ta, atunci 
să nu te surprindă că Dumnezeu nu îți ascultă 
rugăciunea. 
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Protecția rugăciunii

Matei 6:13 spune: ”Și nu ne duce în ispită, ci 
izbăveşte-ne de cel rău…”. Literalmente, cuvântul 
rău poate fi tradus ca cel rău- diavolul.

Diavolul există. El este foarte real și vrea să 
te împiedice să te rogi. El le spune demonilor lui: 
”Împiedicați-l să se roage pentru că, dacă îl opriți 
din a se ruga, noi îl putem înfrânge de fiecare dată. 
Dar dacă se roagă, ne va învinge el de fiecare dată!”

S-a spus că diavolul tremură atunci când vede 
pe cel mai neînsemnat sfânt pe genunchi. Așa că, 
prietene, trebuie să ne rugăm: ”Doamne, nu ne 
duce în ispită”.

Și aceasta ridică o întrebare reală: Ne ispitește 
Dumnezeu? Iacov 1:13 spune că Dumnezeu nu 
ispitește pe niciun om să facă rău. De asemenea, 
2 Petru 2:9  spune că El știe cum ”…să izbăvească 
din încercare pe oamenii cucernici…” Astfel, acest 
pasaj din rugăciunea domnească poate fi tradus: 
”Condu-ne ca să nu cădem în ispită”. Trebuie să ne 
rugăm zilnic ca Domnul să ne izbăvească.

Dă-mi voie să-ți pun o întrebare. Ai comis 
vreodată vreun păcat, I-ai cerut lui Dumnezeu 
iertare și te-a iertat? Să te mai întreb ceva. După 
ce I-ai cerut lui Dumnezeu să te ierte pentru 
acel păcat, ai mai comis acel păcat sau vreunul 
asemănător- chiar și după ce Dumnezeu te-a 
iertat? Ai mai repetat acel păcat de multe ori și ai 



19

venit la Dumnezeu spunându-I : ”Sunt eu din nou, 
iar am făcut-o”?

Continuă El să ne ierte? Dacă suntem sinceri, 
da. ”De șaptezeci de ori câte șapte” te va ierta. De 
câte ori păcătuiești, El te va ierta! Slavă minunatului 
Său Nume!

În ceea ce-L privește pe Dumnezeu, este prima 
dată când ai păcătuit! Pentru că El nu doar iartă, ci 
El, deasemenea, uită păcatele noastre!

”Cât de departe este răsăritul de apus, atât de 
mult depărtează El fărădelegile noastre de la noi” 
(Psalmul 103:12). ” Pentru că le voi ierta nelegiuirile 
şi nu-Mi voi mai aduce aminte de păcatele şi 
fărădelegile lor” (Evrei 8:12). Așteaptă puțin! Nu te 
saturi să tot revii cu aceleași păcate vechi? Nu te 
simți stânjenit? Nu ți-este rușine când te întorci 
și spui: ”Doamne, sunt eu din nou. Iar am făcut-o, 
iar am eșuat, Doamne ai milă de mine”. De ce tot 
continui să vii, ca în Matei 6:12 și să spui: ”Iartă-mi 
fărădelegile”? Eu cred că faci lucrul acesta datorită 
faptului că ai înțeles versetul doisprezece, dar nu 
l-ai înțeles pe treisprezece.

Versetul doisprezece reprezintă pocăința în 
rugăciune, dar versetul treisprezece se referă la 
protecția rugăciunii. Motivul pentru care trebuie să 
ne întoarcem la Dumnezeu de așa multe ori pentru 
a-I cere iertare este acela că nu ne-am echipat cu 
protecția rugăciunii care ne-ar păzi de căderea 
repetată în ispită.   

Înțelegeți, mulți dintre noi sărim din pat 
dimineața crezându-ne destul de buni și nu simțim 
o nevoie reală de rugăciune. Soarele strălucește. 
Luăm micul dejun, o cană de cafea și ieșim din casă 
simțindu-ne bine. Apoi, cândva în timpul zilei, se 
întâmplă neprevăzutul. Avem o coliziune frontală 
cu Satan. Vreau să știi că Satan sapă o groapă 
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pentru picioarele tale în fiecare zi. El știe cum să te 
atragă în capcană.

Totuși, ca să fim sinceri, diavolul nu este 
interesat deloc de tine ca persoană. Războiul 
lui real este cu Dumnezeu. Oamenii răi au știut 
dintotdeauna că dacă nu pot răni pe cineva 
direct, vor încerca să rănească pe cineva pe care 
acea persoană iubește. De aceea vrea diavolul 
să te rănească, ca, în mod indirect, să ajungă la 
Dumnezeu.

Prin urmare, am devenit pioni în războiul lui. 
Diavolul este inamicul real! El și-a făcut planuri 
să ne saboteze și să ni-i rănească pe cei dragi, 
dar noi navigăm de-a lungul zilei. Totul este bine. 
Apoi, satan ne aruncă un proiectil în poală. Sosește 
așa de neașteptat, iar noi eșuăm. La sfârșitul zile, 
spunem: ”Doamne, îmi pare așa de rău! Doamne, 
iartă-mă!” Și așa face.

Această rugăciune nu este zăvorul care închide 
ușa la finalul zilei. Este cheia care deschide ușa la 
începutul zilei. 

Totuși, ca să fim sinceri, diavolul 
nu este interesat deloc de 
tine ca persoană. Războiul 
lui real este cu Dumnezeu.  

Cum ne trezim, trebuie să îmbrăcăm armura 
Domnului nostru Isus Hristos și să nu purtăm grijă 
de firea pământească (Romani 13:14). Trebuie să ne 
scufundăm în prezența și puterea lui Dumnezeu. 
Dumnezeu înalță un zid de foc împrejurul nostru 
atunci când spunem: ”Dragă Doamne, izbăvește-ne 
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de cel rău. Dragă Doamne, nu ne duce pe noi în 
ispită”. Cât de important este să învățăm cum să ne 
rugăm!

Noi nu ne rugăm pentru protecție pentru că 
ne considerăm capabili să-i ținem piept. Cel mai 
rău lucru nu este lipsa noastră de rugăciune, ci 
mândria noastră! Credem că ne putem trăi ziua și 
că îl putem învinge pe cel rău prin propria putere. 
Cea mai bună apărare este să ieși din defensivă și 
să intri în ofensivă. 

Am un prieten care a fost mijlocaș pentru 
Miami Dolphins. Îl numeau ”Căpitanul Trosc”. Era 
tare și mare și Îl iubea pe Domnul. L-am auzit 
povestind despre o conversație pe care o avusese 
cu antrenorul lui într-o zi. Antrenorul l-a întrebat: 
”Mike, vrei să faci niște cercetări pentru mine?”

”Sigur, domnule antrenor, ce fel de jucători 
căutați?”

”Vezi tu, există un tip de jucător care este 
doborât și care pur și simplu rămâne acolo ”.

”Nu îl dorim pe acela, nu-i așa?”
”Nu!”
Apoi antrenorul i-a spus: ”Apoi, este acel tip pe 

care îl trântești și se ridică. Îl trântești iar și el se 
ridică din nou. Îl tot trântești, iar el pur și simplu 
continuă să se ridice.”

”Acesta este tipul pe care îl vrem, nu-i așa, 
domnule antrenor?”

”Nu, nu pe acesta îl vrem. Vreau să-l găsești pe 
acel tip care îi doboară pe toți. Pe acela îl vreau!”

Îi mulțumesc lui Dumnezeu că de fiecare dată 
când suntem doborâți, El ne ridică. Nu ți-ar plăcea 
și ție să te împotrivești diavolului și să îl pui pe 
fugă, mai degrabă decât să spui: ”Doamne, sunt 
la pământ din nou; ridică-mă”? Biblia spune în 
Romani 12:21: ”Nu te lăsa biruit de rău ci biruiește 
răul prin bine”. Trebuie să ieșim din defensivă și 
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să intrăm în ofensivă, rugându-ne: ”Doamne dragă, 
scapă-mă de cel rău și izbăvește-mă de ispită.”
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Preamărirea în 
rugăciune

Matei 6:13 spune: ”… Căci a Ta este împărăţia şi 
puterea şi slava în veci. Amin!”

Rugăciunea domnească se încheie într-o notă 
de preamărire, așa cum începuse într-o notă de 
laudă: ”Tatăl nostru care ești în ceruri, sfințească-
se Numele Tău”.

Rugăciunea plină de putere este rugăciunea 
care este împachetată în laudă. De ce? Pentru că 
Dumnezeu locuiește în mijlocul laudelor poporului 
Său (vezi Psalmul 22:3).

Cererea intră în prezența lui Dumnezeu 
pentru a lua ceva, pe când lauda intră în 
prezența lui Dumnezeu pentru a rămâne acolo 
pentru totdeauna. Îl bucură pe Dumnezeu. Îl 
binecuvântează pe Dumnezeu când Îi oferim 
jertfa laudei. Deci, rugăciunea plină de putere este 
rugăciunea care abundă în preamărire.

De asemenea, Îl lăudăm pe Dumnezeu atunci 
când ne rugăm pentru că preamărirea este o 
expresie a credinței! Rugăciunea este cealaltă față 
a credinței. Credința face ca rugăciunile noastre să 
primească răspuns. 

Atunci când ne rugăm după voia lui Dumnezeu, 
cu inimi curate, avem tot dreptul să ne așteptăm 
ca Dumnezeu să ne răspundă. Deci, putem începe 
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prin a-L preamări. Dacă ne este greu să ne rugăm, 
aceasta poate fi pentru că nu Îl lăudăm suficient.

Billy Sunday spunea că ar trebui să mai 
scoatem suspinele din rugăciunile noastre și să 
mai introducem ceva ”Aleluia”! Lauda este un lucru 
minunat și puternic. 

Când mă pregăteam să plec la facultate, tatăl 
meu mi-a zis: ”Fiule, aș vrea să-ți plătesc drumul 
la facultate; nu am resurse, dar mi-ar plăcea să fac 
asta”. I-am spus: ”Tată, apreciez foarte mult faptul 
că vrei”.

Dumnezeu m-a chemat să predic și mi-a purtat 
de grijă. Am trait de azi pe mâine,  dar n-a fost 
niciun ”mâine” în care Dumnezeu să nu-mi poarte 
de grijă. Pentru mine a însemnat foarte mult faptul 
că tatăl meu mi-a spus: ”Fiule, aș fi vrut dacă aș fi 
putut”.

Tatăl meu ceresc nu îmi va spune niciodată: 
”Fiule, aș vrea, dar nu pot”. Tatăl meu ceresc este 
Regele regilor. Avem inima Tatălui și mâna Regelui! 
Avem un Tată care ne poate auzi, și avem Regele 
care ne poate răspunde! Ar trebui să ne rugăm 
înflăcărat, frecvent, așteptând și cu laudă la adresa 
Lui.

Vorbeam cu un tânăr și el mi-a spus: ”Dumnezeu 
m-a chemat să predic și El vrea să merg la școală, 
dar nu am bani. Prin urmare, bănuiesc că nu pot 
merge”. I-am spus: ”Dacă aș găsi un milionar care 
să te ajute, ai merge?”. I s-au luminat ochii și a 
spus: ”Sigur că da!” I-am spus: ”Ei bine, ai Unul și El 
deține lumea- Dumnezeul cel atotputernic”.

Unde Dumnezeu călăuzește, El poartă de grijă. 
Dacă Dumnezeu nu poate, atunci cine? Dumnezeu 
poate folosi un milionar sau alte mijloace, dar eu 
vreau să-ți spun că a Lui este împărăția, puterea 
și gloria! Ce Dumnezeu măreț este Acela căruia 
ne rugăm noi! Și ce neînțelepți suntem dacă nu 
învățăm cum să ne rugăm.
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Nu falimentezi în viață decât atunci când eșuezi 
în viața de rugăciune. Nu există niciun păcat în 
viața ta pe care rugăciunea potrivită să nu îl poată 
evita. Nu există nicio nevoie în viața ta care să nu 
fie împlinită dacă înveți cum să te rogi. 

Deci, vreau să spui împreună cu ucenicii și cu 
inima mea… Doamne, învață-ne să ne rugăm!
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O rugăminte de final...

Prietenul meu, ți-ai dat viața Domnului? Ai tu 
siguranța că, dacă ar fi să mori chiar acum, ai 
merge direct în rai? Dacă nu, te rog oferă-mi 
oportunitatea de a-ți spune cum poți fi salvat, pe 
baza Cuvântului lui Dumnezeu.

RECUNOAȘTE-ȚI PĂCATUL

Mai întâi, trebuie să înțelegi și să recunoști că 
ești un păcătos. Biblia spune: ”Nu este niciun 
om neprihănit, niciunul măcar” (Romani 3:10). 
”Căci toți au păcătuit și sunt lipsiți de slava lui 
Dumnezeu” (Romani 3:23). Păcatul este o ofensă 
împotriva lui Dumnezeu, ofensă care atrage o 
pedeapsă severă: ”Fiindcă plata păcatului este 
moartea (separarea veșnică de dragostea și mila lui 
Dumnezeu), dar darul fără plată al lui Dumnezeu 
este viața veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” 
(Romani 6:23).

RENUNȚĂ LA EFORTURILE PERSONALE

În al doilea rând, trebuie să abandonezi orice efort 
de a te salva singur. Dacă ne-am fi putut mântui 
noi înșine, moartea lui Isus nu ar fi fost necesară! 
”A fi religios” nu te poate duce în rai. Biblia spune 
că ” El ne-a mântuit nu pentru faptele făcute de 
noi în neprihănire, ci pentru îndurarea Lui (a lui 
Dumnezeu)” (Tit 3:5). Mântuirea este prin harul 
lui Dumnezeu, ”... nu prin fapte, ca să nu se laude 
nimeni” (Efeseni 2:8-9).
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RECUNOAȘTE PREȚUL PLĂTIT DE HRISTOS

În al treilea rând, trebuie să crezi că Isus Hristos, 
Fiul lui Dumnezeu, a murit pentru păcatele tale. 
”Dar Dumnezeu Își arată dragostea față de noi 
prin faptul că, pe când eram noi încă păcătoși, 
Hristos a murit pentru noi” (Romani 5:8). Aceasta 
înseamnă că El a murit în locul tău. Datoria păcatului 
tău a fost plătită de sângele lui Isus Hristos care ”ne 
curățește de orice păcat” (1 Ioan 1:7).

ACCEPTĂ-L PE HRISTOS CA MÂNTUITOR AL TĂU

În al patrulea rând, trebuie să te încrezi în Isus 
Hristos și numai în El pentru mântuirea ta. ”Crede în 
Domnul Isus și vei fi mântuit” (Faptele apostolilor 
16:31). Mântuirea este darul lui Dumnezeu pentru 
tine! ”Darul fără plată al lui Dumnezeu este viața 
veșnică în Isus Hristos, Domnul nostru” (Romani 
6:23). ”În nimeni altul nu este mântuire, căci nu 
este sub cer niciun alt Nume dat oamenilor în 
care trebuie să fim mântuiți” (Faptele apostolilor 
4:12). Roagă-te sincer această rugăciune simplă:

Dragă Doamne, știu că sunt un păcătos. Știu că 
Tu mă  iubești și vrei să mă salvezi. Știu că nu mă pot 
mântui singur. Cred că Tu ești Fiul lui Dumnezeu 
care a murit pe cruce ca să plătească pentru păcatele 
mele. Cred că Dumnezeu Te-a înviat din morți. 
Renunț acum la păcatul meu și, prin credință, Te 
primesc ca Domn și Mântuitor. Iartă-mi păcatele 
și mântuiește-mă, Doamne Isus. În Numele Tău mă 
rog, Amin.

Dacă te-ai rugat această rugăciune astăzi, te 
rugăm spune-ne și nouă, contactându-ne la adresa 
de pe spatele acestei broșuri. Apoi, caută în zona ta 
o biserică ce Îl onorează pe Hristos și care crede 
Cuvântul Bibliei. Mergi la pastorul acelei biserici 
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și spune-i ce a făcut Dumnezeu pentru tine. Se va 
bucura împreună cu tine, și noi ne vom bucura de 
asemenea!

EU-CRED 

http://romana.lwf.org/descopera-l-pe-isus/eu-cred
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D R .  A D R I A N  R O G E R S

Îndrumă-i pe oameni 
spre Scriptură 

apoi dă-te din drum.
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În lumea egocentrică de azi, afl ată în ritm alert, 

este difi cil să găsești învățătură biblică de calitate, 

cu atât mai mult învățătură care să prezinte adevăr 

profund într-un mod simplu, în așa fel încât să 

poată fi  aplicat în viața de zi cu zi. Dragostea de 

Mare Preț (Love Worth Finding) înțelege această 

luptă și caută să-i ajute pe creștini să crească în 

credință prin învățăturile neschimbătoare prezentate 

de pastorul și învățătorul Dr. Adrian Rogers.

Preocuparea noastră este aceea de a facilita 

accesul necreștinilor, precum și al creștinilor mai 

noi sau mai vechi în credință la înțelepciunea 

biblică, simplu prezentată de-a lungul vieții sale. 

În timp ce răspândim Evanghelia Domnului 

Isus, dorința noastră este aceea ca toți oamenii 

să consolideze relația lor cu Dumnezeu.

PUTEȚI GĂSI RĂSPUNSURI ȘI  ÎNCURAJARE
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